
ÒLa consulta sobre el futur dels correbous a Olot va ser un

frauÓ

Despr�s de 36 anys com a president dels taurins sÕagafa els darrers fets

amb tranquilálitat. Poden prohibir els toros a la ciutat, per� lÕaf ici� no la hi

trauran, i t� alternatives properes

B

ufen vents poc propicis per a la taurom�quia.  Es consideren uns resistents?A Catalunya �s evident, per� no a tot

arreu �s igual. Aqu�, pel moment pol�tic que sÕest� vivint i pel fet que ho han barrejat una mica tot, ho tenim

dif�cil. El tema del correbous, per exemple, en una altra situaci� pol�tica no hauria acabat en una prohibici�. A la

resta de lÕEstat la taurom�quia continua viva i a Fran�a est� pujant molt, des de lÕAtl�ntic al Mediterrani, a la zona

que molts consideren pa�sos catalans. A Ceret �s una festa. A la pla�a no hi ha banderes franceses, totes s�n

catalanes i una cobla hi posa la m�sica. Hi toquen Els segadors i La Santa Espina. Se senten catalans i els

agraden els toros. A Fran�a ho van blindar r�pidament. Hi ha m�s de cent plac�s actives i se nÕestan construint

de noves. Aqu� ho don�vem tot per fet i no vam saber veure venir el temporal. Identif icar els toros amb

lÕespanyolisme per a mi �s un error malintencionat. La pla�a de toros dÕOlot �s de les m�s antigues de la

Pen�nsula. No som resistents, ja que tenim opor tunitats de veure toros bastant a prop.LÕ�ltima corrida a

Catalunya va ser el 2011, a Barcelona. Vost�s van demanar la cessi� de la pla�a a lÕAjuntament i els la van

denegar. Com est� tot plegat?Aquest tema el por ta b�sicament la Fundaci�n Toro de Lidia; nosaltres ens limitem

a donar-hi supor t. Els contactes s�n m�nims, i tot el que sabem �s a trav�s del novillero olot� Abel Robles, que

actualment viu a Madrid. Han presentat un altre recurs, per� s� poca cosa m�s.El 2016, en un refer�ndum

popular, Olot es va decantar per lÕabolici� dels correbous. Com ho van viure?La consulta sobre el futur dels

correbous a Olot va ser un frau, i ho vaig dir a lÕalcalde. Ho van barrejar tot, comen�ant per una pregunta

confusa. Van fer una campanya potent amb totes les associacions de ve�ns, van pressionar molt, f ins i tot es van

passejar pels geri�trics per fer votar els avis. Nosaltres som una entitat molt petita, de menys dÕun centenar de

socis, i poca cosa hi pod�em fer. Si no hagu�s estat pel proc�s, aix� no hauria passat. LÕalcalde va enganyar una

mica el poble. Curiosament ell havia estat metge del correbous i despr�s es feia passar per animalista.

Qualif icar dÕespanyolista un correbou que a Olot es feia des del 1676, �s gros. El correbou a Olot era un �xit

total, en qu� par ticipaven unes tres mil persones. Ten�em el p�blic, per� no vam saber guanyar el supor t popular.

Al Delta de lÕEbre ni seÕls i passa pel cap prohibir els correbous, i aix� que molts alcaldes s�n dÕERC. A Vidreres

tampoc.Va alterar la conviv�ncia?No. A Olot ens coneixem tots i tot i que hi ha sempre algun eixelebrat, la cosa

es va por tar b�. Fins i tot vaig anar a felicitar els que havien guanyat. Podem tenir idees diferents, per� aix� no

treu que ens trobem al bar i fem la cervesa junts. El respecte a les idees de lÕaltre �s impor tant.A banda del tema

pol�tic hi ha el tema del maltractament. Qu� hi t� a dir?B�, si jo respecto la seva manera de pensar, que

respectin la nostra. A mi mÕagraden molt els animals, i en el cas del toro no hi veig crueltat, perqu� he pujat aix�

des de petit. Els af icionats fem dÕ�rbitre i castiguem un torero quan fa patir el toro. �s una manera de morir com

tantes dÕaltres. El tema dels animalistes crec que es m�s un tema pol�tic. Han trobat un f il per estirar i dedicar-se

a la pol�tica. Molts compor taments podrien ser vistos com a cruels, com tenir el gos en un pis o lligat.LÕaf ici� al

toro li ve de fam�lia?I ara! Al meu pare no li agradaven gens, mai va anar a veure cap corrida.Aviat, el 2022, es

complir� mig segle de la creaci� de la penya, i vost� en fa trenta-sis que nÕ�s president. Ara que a Olot no hi ha

toros, a qu� es dediquen?Ens dediquem sobretot a seguir lÕAbel Robles all� on actua. Som una mena de club de



fans de lÕAbel. Organitzem sor tides a molts llocs, tant a la resta de lÕEstat com al sud de Fran�a, que ens queda a

prop. Creiem que lÕAbel �s molt bon torero, per� va sol, sense padrins, i aix� en aquest m�n �s mol complicat.

Pel que fa a mi, ja tinc ganes de trobar un substitut, per� en els temps que corren �s molt dif�cil.SÕimagina unes

festes del Tura de nou amb correbous o una corrida pel primer de maig?Una corrida, ho veig molt dif�cil, per� els

correbous crec que es recuperaran. Nosaltres els vam recuperar despr�s de 80 anys. El 1904 sÕhavia fet lÕ�ltim a

la ciutat dÕOlot.SÕestan imposant els prohibicionistes?En molts �mbits s�, i no s� on anirem a parar. La ca�a �s un

altre cas. Prohibir els toros o la ca�a t� conseq��ncies molt diverses. �s evident que les coses han de canviar,

per� crec que cal anar amb compte, valorant b� els pros i els contres.
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